
      

Αθήνα, 5 Δεκεμβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

ΘΕΜΑ: «Συμμετοχή της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας στη 

ναυπήγηση των νέων φρεγατών» 

Σύμφωνα με ανακοίνωση του Υπουργού Εθνικής Άμυνας (31/10/2022) «στις 

19 Οκτωβρίου 2022 υπογράφτηκαν 12 συνολικά συμβάσεις μεταξύ ελληνικών 

εταιρειών αμυντικού υλικού με τους γαλλικούς ομίλους Naval Group, Thales, 

MBDA, για το πρόγραμμα φρεγατών FDI HN. Ήδη στη ΔΕΘ ανακοινώθηκε πως 

η συμμετοχή επιχειρήσεων της Ελληνικής Αμυντικής Βιομηχανίας στο 

πρόγραμμα ναυπήγησης των νέων φρεγατών του ΠΝ θα ανέλθει στο 15-18%».   

Με δεδομένο πως το συνολικό ύψος του προγράμματος ναυπήγησης και 

προμήθειας όπλων των φρεγατών FDI HN ανέρχεται σε σχεδόν 3 δις ευρώ, το 

ανωτέρω δηλωθέν ποσοστό 15-18% συμμετοχής της εγχώριας αμυντικής 

βιομηχανίας μεταφράζεται σε ποσό άνω των 450 εκατομμυρίων ευρώ.  

Επειδή μια ισχυρή και δραστήρια εγχώρια αμυντική βιομηχανία συνιστά 

πολλαπλασιαστή ισχύος για την εθνική άμυνα και την αποτρεπτική ικανότητα 

της χώρας,  

Επειδή η εθνική συμμετοχή σε προγράμματα υποκατασκευής θα ενισχύσει 

καθοριστικά την ελληνική βιομηχανία σε θέσεις εργασίας και απόκτηση 

τεχνογνωσίας, 

Επειδή η εγχώρια αμυντική και ναυπηγοεπισκευαστική βιομηχανία πρέπει να 

είναι σε θέση να συντηρεί και να υποστηρίζει μελλοντικά τα αποκτούμενα 

οπλικά συστήματα, 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1226

Ημερομ. Κατάθεσης:

5/12/2022



Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός:  

1. Εξαιρουμένων τυχόν μνημονίων συνεργασίας (MoU), μελλοντικών 
προθέσεων ανάθεσης έργου και γενικά μη δεσμευτικών και 
ολοκληρωμένων συμφωνιών, πόσες και ποιες συμβάσεις 
συμπαραγωγής ή υποκατασκευαστικού έργου έχουν υπογραφεί 
και ενεργοποιηθεί μεταξύ γαλλικών ομίλων και ελληνικών 
αμυντικών και ναυπηγοεπισκευαστικών βιομηχανιών μέχρι και 
σήμερα, οκτώ μήνες από την υπογραφή της σύμβασης του 
προγράμματος FD HN;  

2. Σε τι συνολικό ύψος ανέρχονται οι ανωτέρω συμβάσεις; 
3. Ποιο είναι το αντίστοιχο ύψος ενεργοποιημένων συμβάσεων που 

έχουν ανατεθεί στην εγχώρια αμυντική βιομηχανία στο πλαίσιο 
των συμβάσεων (κύριων και ενεργοποίησης option) προμήθειας 
των αεροσκαφών τύπου Rafale και των όπλων τους, μέχρι και 
σήμερα; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Μπουρνούς Γιάννης 

Αυγέρη Δώρα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Κασιμάτη Νίνα 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρά 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 



Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Πούλου Παναγιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Μπέττυ 

Σπίρτζης Χρήστος 

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τζούφη Μερόπη 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φωτίου Θεανώ 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Χρηστίδου Ραλλία 




